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خبــر

 علی نصیریان در فرهنگستان هنر 
حکم گرفت

علــی نصیریان طی حکمی از سوی 
بهمن نامورمطلق )رئیس فرهنگستان 
هنر( به سمت رئیس گروه تخصصی 
نمایش و ادبیات نمایشی فرهنگستان 
هنر منصوب شد. در پی دیــدارهای 
بهمن نامورمطلق، رئیس فرهنگستان 
هنر، با اعضای پیوسته، هنرمندان، 
مسئولان سازمان ها و نهادهای فرهنگی و هنری؛ این مدیر 
با استاد علی نصیریان، عضو پیوسته این فرهنگستان دیدار 
و گفت وگو و حکم عضویت پیوسته این هنرمند را به او 
تقدیم کرد. در این دیدار درباره گسترش بیماری  همه گیر 
کرونا و چالش های یکسال اخیر در حوزه  تئاتر و نمایش، 
بحث و تبادل نظر شد. همچنین پیشنهاد شد، نظر به سوابق 
درخشان و تجربیات ارزشمند استاد نصیریان، ایشان 
به سمت رئیس گروه تخصصی نمایش و ادبیات نمایشی 
فرهنگستان منصوب شوند. در همین راستا، طی حکمی 
از سوی رئیس فرهنگستان هنر، علی نصیریان در تاریخ 
21 اردیبهشت 1400 به سمت رئیس این گروه منصوب 
شدند. در این جلسه رئیس فرهنگستان و علی نصیریان 
از زحمات دکتر منتظری، رئیس پیشین گروه نمایش و 
ادبیات نمایشی قدردانی و تشکر کردند. علی نصیریان 
که عضو گروه تخصصی نمایش و ادبیات نمایشی بود، در 
اواخر آذرماه سال گذشته، با پیشنهاد این گروه تخصصی و 
تصویب مجمع عمومی فرهنگستان هنر به عضویت پیوسته 

این فرهنگستان درآمد.

معاون امور هنری باردیگر درخواست کرد
موسیقی در »گروه 2« مشاغل قرار بگیرد

معــاونت امــور هنــری برای قرارگرفتــن مـوسیقی 
در »گروه2« مشاغل و از سرگیری کنسرت های موسیقی 
دوباره با ستــاد ملی مدیریت بیماری کرونا مکاتبه کرد. 
سیدمجتبی حسینــی، معاون امور هنری وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی پس از جلسات و مکاتبه اسفندماه سال 
1۳۹۹ با ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا برای قرارگرفتن 
اجراهای موسیقی در گروه دو مشاغل و از سرگیری اجراهای 
موسیقی با رعایت پروتکل های بهداشتی دوباره با رئیس 
کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت 

بیماری کرونا مکاتبه کرد.
معاون امور هنری در این نامه آورده است:

عطف به نامه قبلی مبنی بر تجدیدنظر در گروه بندی 
مشاغل و پیرو جلسه کارگروه کارشناسی کمیته امنیتی، 
اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا 
درباره قرارگرفتن سینما و تئاتر در گروه دو مشاغل به 
آگاهی می رساند، بسیاری از اجراهای صحنه ای موسیقی در 
گونه های ردیف دستگاهی، نواحی و کلاسیک در سالن های 
کوچک و معمولا با مخاطبان محدود برگزار می شود و از نظر 
رعایت پروتکل های بهداشتی و تعداد محدود تماشاگران با 
استفاده از درصدی از ظرفیت سالن با اجرای تئاتر و نمایش 
فیلم مشابهت دارد و مقتضی است در گروه دو مشاغل 
قرار بگیرد تا امکان برگزاری اینگونه اجراها با رعایت 

پروتکل های بهداشتی میسر شود.

بازیگر سریال »زمین گرم« گفت: به شخصه از حضور 
در سریال »زیرخاکی2« خوشحالم؛ زیرا علاوه بر کیفیت 
بالا بازخوردهای بسیار خوبی را برای من به همراه داشته 
است. نادر فلاح افزود: در فصل دوم سریال »زیرخاکی« 
حضور دارم و ادامه نقش خودم را در این سریال بازی 
می کنم، خوشبختانه اثر در فصل اول با استقبال بالایی 
از سوی مخاطبان روبه رو شد و امیدوارم در فصل دوم 
نیز به همین منوال پیش برود. بازیگر فیلم سینمایی 
»درخونگاه« در همین رابطه ادامه داد: به شخصه از 
حضور در سریال »زیرخاکی2«  خوشحالم زیرا علاوه بر 

کیفیت بالا بازخوردهای بسیار خوبی را برای من به همراه 
داشت. بازیگر سریال »زیرخاکی« پیرامون حضور 
سینمایی خود در فیلم مسعود کیمیایی بیان کرد: 
فیلمنامه »خائن کشی« برای من جذابیت های خاص 
خود را داشت و دوست داشتم در کنار کیمیایی کار 
کنم، از سویی بازیگران خوبی هم در اثر حضور داشتند 
که همکاری با آنها جذابیت های خاص خود را برایم 
داشت. وی درباره سایر آثار سینمایی خود اظهارکرد: 
علاوه بر »خائن کشی« فیلم »مجوزخروج« نیز به ایفای 
نقش پرداخته ام، »مجوزخروج« فیلم خاص و خوبی 

است و کارگردانی خوبی در آن صورت گرفته است، در 
این اثر باردیگر همچون سریال »زیرخاکی« با پژمان 
جمشیدی همبازی شدم که در نوع خود جالب است، 
علاوه بر آن بازیگرانی همچون رضا کیانیان هم در این 
فیلم سینمایی به ایفای نفش می پردازند. وی خاطرنشان 
کرد: من نقش های زیادی بازی کردم که به اذعان همه 
می توانستند برایم سیمرغ به همراه داشته باشند اما 
هیچوقت این اتفاق نیفتاد. واقعیت امر دیگر قید سیمرغ 
بلورین را زده ام و برای خود فیلم و نقش کار می کنم و 
سعی دارم کار خود را انجام دهم و به چیزی دل نبندم. 

مسعودولدبیگی
درگذشت

مسعــود ولـدبیگی پیشکسوت 
چهره پردازی سینمای ایران به دلیل 
ایست قلبی خبرداد. نیما فلاح بازیگر 
سینما و تلویزیون و داماد مسعود 
ولدبیگی پیشکسوت چهره پردازی 
سینمای ایــران، ضمن تایید خبر 
درگــذشت این هنــرمند، گفت: 
مسعود ولدبیگی صبــح سه شنبه 
21 اردیبهشت ماه در بیمــارستان 
مهراد درگذشت. وی توضیح داد: 
در حال حاضر به ما اعلام کرده اند 
که دلیل فوت این هنرمند ایست 
قلبی بوده است. فلاح ادامه داد: 
مسعود ولدبیگی به دلیل بیماری در 
2 نوبت یعنی 2 هفته قبل از نوروز 
و 2 هفته بعداز نوروز در بیمارستان 

بستری بود.

بهـرام ارک کــارگــردان 
فیلم سینمایــی »پوست« 
شــرایط  به  اشاره  ضمن 
نابسامان تولید و اکــران در 
سینمای کشور به دلیل ادامه 
بحران کرونا، تاکید کرد که 
علاقه ای به نمایش این فیلم 
به صورت آنلاین ندارد. ارک 
درباره پروژه های سینمایی که در دست دارد، گفت: 
در حال حاضر مشغول نگارش یک فیلم سینمایی 
هستیم که در مورد مکتب دوم نقاشی تبریز است 
که داستانی فانتزی دارد، البته هنوز برنامه ای برای 
تولید آن نداریم، چرا که با توجه به شرایطی که کرونا 
فراهم کرده است هر نوع برنامه ریزی برای تولید فیلم 
ممکن است با مشکل مواجه شود. وی بیان کرد: 
فیلم سینمایی »پوست« نیز در نوبت اکران است، 
البته به دلیل شرایط موجود و تعطیلی سینماها، 
هنوز معلوم نیست این فیلم چه زمانی روی پرده 
سینما می رود، تنها راه موجود نمایش این فیلم 
در اکران آنلاین است که من شخصا علاقه ای به 
این نوع از اکران ندارم و ترجیح می دهم فیلم روی 
پرده سینما برود و بعد در پلتفرم ها و شبکه نمایش 
خانگی در اختیار مخاطب قرار گیرد. کارگردان 
فیلم کوتاه »حیوان« ادامه داد: در حال حاضر 
تعداد فیلم های در نوبت اکران بسیار زیاد است 
و نزدیک به 2 سال است که تقریبا هیچ فیلمی 
اکران نشده و چنین شرایطی سبب شده است که 
هزینه تولید فیلم ها بازنگردد تا فیلمساز بتواند 
دوباره دست به تولید یک اثر جدید بزند. وی تاکید 
کرد: پلتفرم ها معمولا آخرین گزینه برای بازگشت 
سرمایه هستند، یعنی تهیه کننده یا فیلمساز اول به 
فکر اکران داخلی و جهانی فیلم خود است، بعداز 
آن به پلتفرم ها فکر می کند، اما در حال حاضر در 
شرایطی قرار داریم که گزینه آخر اولین و تنها 
راه برای نمایش فیلم هاست. به همین دلیل از 
این طریق تنها بخش کوچکی از هزینه های تولید 
بازگردانده می شود. این کارگردان تبریزی ادامه داد: 
متاسفانه تولید فیلم در شهرستان ها بسیار سخت 
شده است و نمی توان به راحتی دست به تولید فیلم 
زد، در این میان فیلم های کوتاه نیز از این شرایط جدا 
نیستند و شرایطی برای تولید آنها فراهم نمی شود. 
در حوزه سینمای بلند نیز یا مجوزها صادر نمی شود 
و یا به تعطیلی سراسری، امکان آغاز فیلمبرداری 
وجود ندارد، به همین دلیل تهیه کنندگان برای 
سرمایه گذاری سست می شوند. وی توضیح داد: در 
واقع تهیه کنندگان به این فکر می کنند که نه اکران 
مناسبی وجود دارد و نه جشنواره ای برگزار می شود، 
پس تولید فیلم در چنین شرایطی به چه دردی 
می خورد، مردم نیز در این شرایط به سینما نمی روند 
و دولت که از سینما حمایت نمی کند، پس در نهایت 
می توان گفت سینما و فیلمسازی به خصوص در 
شهرستان ها عملا تعطیل شده است. ارک در پایان 
گفت: در چنین شرایطی تنها کاری که از دست ما 
بر می آید نوشتن است و سعی می کنیم سوژه هایی 
که به ذهنمان می رسد را روی کاغذ بیاوریم، البته 
این به آن معنا نیست که به تولید امیدواریم بلکه 

می نویسیم که بیکار نباشیم.

آخرینوضعیت
اسدا...یکتا

فرزند اسدا... یکتا بازیگر سینما 
و تلویزیون ایـران درباره وضعیت 
پدرش که به بیماری کرونا مبتلا 
شده است، تــوضیحاتی ارائه داد. 
محمــد یکتــا فرزند اسدا... یکتا 
بازیگر سینما و تلویزیون ایران که 
این روزها به کرونا مبتلا شده است 
درباره وضعیت سلامت پدرش  
گفت: پدرم چند روز قبــل مبتلا 
به کرونا شده بود و در منــزل حال 
مساعدی نداشت به همین دلیل 
به توصیه پزشکان تصمیم گرفتیم 
وی را در بیمارستان نیکان بستری 
کنیم. از آنجا که پدرم مبتلا به 
دیابت است و سطح آنــزیم های 
قلبش هم از حد نرمال خارج شده 
بستری شــدنش در بیمـارستان 

ضروری بود. 

علیرضا نجف زاده کارگردان سریال »بوتیمار« 
دربــاره ویژگی های این سریال که نگاهی طنز 
و شیرین به کرونا دارد و ترکیب بازیگران آن، 
توضیحاتی ارائه کرد. نجف زاده درباره این مجموعه 
که از هفته بعد روی آنتن شبکه سه سیما می رود، 
بیان کرد: قسمت ابتدایی این سریال در تهران 
اتفاق می افتد و بعداز آن ادامه قصه در شمال کشور 
رخ می دهد. همچنین قصه در زمان کروناست و 
خیلی از بازیگران در بسیاری از صحنه ها ماسک 
دارند. وی ادامه داد: ما سعی داشتیم در این حال و 
هوا کمی شوخی داشته باشیم و بتوانیم روی حال 
خوب مردم تاثیر بگذاریم. قصه های اجتماعی 
از بطن جامعه نشات می گیرد با توجه به اینکه 
بیش از یکسال است که جامعه درگیر کروناست 
ما هم سعی کردیم به کرونا نگاه ویژه تری داشته 
باشیم و تلاش کردیم نگاهی شیرین و طنز به این 
یادگار تلخ در این مقطع از تاریخ وجود داشته 
باشد. این کارگردان در توضیحاتی درباره دومین 
سریال خود در مقایسه با »زوج وفرد« یادآور 
شد: »بوتیمار« سریالی موقعیت محور است و 
فکر می کنم بینندگان با آن ارتباط برقرار کنند 
و موفق تر از »زوج وفرد« باشد. نجف زاده درباره 

عنوان سریال نیز بیان کرد: »بوتیمار« نام پرنده ای 
است که اگر لب دریا باشد آب نمی خورد تا برای 
فردایش آب داشته باشد این سریال هم نوعی تلنگر 
به مخاطب است که بگوید در لحظه حال زندگی 
کند. وی درباره بازیگران طنز این سریال عنوان 
کرد: با توجه به معذوریت ها و محدودیت های 
تولیدی که داشتیم از بازیگرانم دفاع می کنم. در 
این سریال بیننده ها به نظرم با یک حمید لولایی 
متفاوت روبه رو می شوند او در این سریال کاملا 
جدی بازی می کند و امیدوارم توانسته باشم 
خروجی خوبی از بازیگران بگیرم. نجف زاده درباره 
حضور علی صبوری نیز بیان کرد: هر بازیگری 
می تواند یک شروعی داشته باشد علی صبوری 
از استندآپ کمدین های »خندوانه« شروع کرد 
و خیلی از بازیگران دیگر هم که بازیگران خوبی 
هستند از همانجا شروع کردند و صرف اینکه کسی 
در آن فضا هست یا در فضای مجازی بوده است 
نمی تواند برای حضور یا عدم حضورش در بازیگری 
تعیین کننده باشد و این توانمندی های آدم هاست 
که تعیین کننده است. فکر می کنم علی صبوری 
هم نسبت به کار قبلی ای که بازی کرد در اینجا 

متفاوت تر بوده باشد.

علیرضا نجف زاده مطرح کرد

شوخی »بوتیمار« با تلخی های کرونا

سرنوشت »پوست« چه می شود؟

مجیــد مجیــدی فیلمساز و سینماگر شناخته شده 
سینمای ایران در سوگ شهادت دختران افغانی در 
حمله تروریستی یک مدرسه در افغانستان یادداشتی 

نوشته است.
او نوشته است:

»صدایی از شما برنخاست 
شمعی روشن نشد

پرچمی نیمه افراشته نشد 

سازمان های جهانی بیانیه ندادند
و هیچ سیاست پیشه ای نخروشید

و هیچ هشتگی به راه نیفتاد.
به قرن بیست ویکم خوشامدید با شعارهای رنگارنگ 
و با شعورهای کم رنگ ؛ به قرنی که رنگ خون انسان ها 
فرق دارد و آدمیان براساس ملیت و آیین شان ارزشگذاری 
می شوند. اگر غربی باشی ارجمندی و اگر افغان  باشی 
فراموش شده ای واگر شیعه و مسلمان باشی کسی 

نگران خون بر زمین ریخته ات نمی شود. متاسفم که در 
زمانه ای زندگی می کنم که عدالت واژه بی معنای این عصر 
بیهودگی است. گاهی آرزو می کنم چه می شد در زمانه 
ما هم کسی چون علی)ع( بود که چنان نگران ربودن 
خلخال از پای بانویی حتی غیرمسلمان می شد که مرگ را 
سزاوار می دید. کاش می مردیم و مرگ عدالت و انسانیت 
را نمی دیدیم و چنین سکوت نکبت بار را در شهادت غمبار 

ده ها دختر مظلوم قوم هزاره افغان شاهد نبودیم.«

تشییــع پیکر  بیــژن افشار، بازیگر تئاتر، سینما 
و تلویزیون، صبح روز، سه شنبه 21 اردیبهشت ماه 
برگزار شد و این بازیگر در قطعه هنرمندان 
بهشت زهرا)س( آرام گرفت. تعدادی از اعضای 
انجمن بازیگران خانه تئاتر همراه با خانواده این 
بازیگر در مراسم خاکسپاری او حضور داشتند. 
بهزاد فراهانی، به عنوان رئیس هیات مدیره انجمن 
بازیگران خانه تئاتر درباره بیژن افشار سخنان 
کوتاهی را مطرح کرد و ویژگی های انسانی، اخلاقی 
و حرفه ای او را ستود. او همچنین از افشار به عنوان 

یکی از اعضای متعهد خانه تئاتر که در امور صنفی 
بسیار مسئولیت پذیر بوده است، یاد کرد. شهرام 
گیل آبادی، مدیرعامل خانه تئاتر، هوشمند هنرکار، 
بابک والی، پرستو کرمی، گیتی شاکری به عنوان 
نمایندگانی از انجمن بازیگران و نیز مهدی قلعه، 
بازرس خانه تئاتر در این مراسم، خانواده زنده یاد 
بیژن افشار را همراهی کردند. این بازیگر در 
کنار سیدموسی فریدونی و در نزدیکی حسین 
محب اهری به خاک سپرده شد. بیژن افشار حدود 
15 روز پیش برای دومین بار به کرونا مبتلا و  در 

بیمارستان بستری شد. او در دو سه روز اخیر در 
بخش مراقبت های ویژه تحت درمان بود و صبح 
روز، دوشنبه 20 اردیبهشت ماه درگذشت. این 
بازیگر متولد سال 1۳۳۳ بود که در فیلم های 
سینمایی »مربای شیرین«، »قلب های ناآرام«، 
»در وجه حامل«، »خبرخاصی نیست«، »خیابان 
دیوار«، »پیچ جاده نمناک«، »تابو«، »تمشک« و 
مجموعه های تلویزیونی »مختارنامه«، »شهریار«، 
»خواب بلند«، »پرواز در ارتفاع صفر«، »یلدا« و... 

بازی کرده و یکی از اعضای فعال خانه تئاتر بود.

یادداشت »مجید مجیدی« برای شهادت دختران افغان

 کاش می مردیم و چنین سکوت نکبت باری را شاهد نبودیم

خاکسپاری »بیژن افشار« در قطعه هنرمندان 

  با »زیرخاکی 2« 
 به تلویزیون 
بازمی گردم

نادر فلاح:

روبــرو

بازیگــر سینمــا و تلـویزیون گفت: 
قصــه سریال »اسپینچر« گذر زمانی 
را به زمــان آینــده نشان می دهد و 
شخصیت هایش در زمـان حال و آینده 
هستند. تیموری  اظهارکرد: این روزها 
مشغول بازی در سریــال »اسپینچر« به 
کارگردانی آقای کــریم زاده برای شبکه 
نمایش خانگی هستم که قــرار است امسال پخش شود. بازیگر 
سریال »نوروزرنگی« ادامه داد: در این سریال کمدی تعدادی از 
بازیگرانی که در گذشته باهم در تلویزیون همکاری داشتیم مثل 
یوسف صیادی، محمدرضا هدایتی،  رضا شفیعی جم، داریوش 
فرهنگ، یوسف مرادیان، محمد نادری حضور دارند. این بازیگر 
با اشاره به قصه این سریال ادامه داد: امیدوارم این سریال کار 
خوبی شود. قصه این سریال گذرزمانی را به زمان آینده نشان 
می دهد و شخصیت هایش در زمان حال و آینده هستند. قبل از 
این سریال نیز در سریال »چوب خط« به صورت افتخاری در کنار 

دوستانم کار کردم.

یوسف تیموری: 

»اسپینچر« قصه ای در آینده و حال است


